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Wat wilt u kwijt 
aan de 
gemeenteraad? 

Geachte Gemeenteraad van Groningen 
 
Ik zal me eerst even voorstellen. 
Mijn naam is Henk Sijtsma, Franchisenemer van de McDonald’s aan het Sontplein 
en Westerhaven in Groningen. 
Ik ben in 1982 bij McDonald’s begonnen en sinds 25 jaar als ondernemer actief in 
Groningen en heb me altijd volledig en positief ingezet om gezamenlijk met alle 
partijen, waaronder de Gemeente, op een positieve wijze samen te werken. 
Ik ben nog steeds betrokken bij diverse projecten in de stad Groningen zowel aan 
het Sontplein als de Westerhaven, o.a. ook als voorzitter van de 
Winkeliersvereniging. 
 
Helaas is mijn mening over de voorgenomen belasting op reclame sneller 
opgepakt door de media dan dat ik het aan u had willen voorleggen. 
Dit heeft er o.a. mee te maken dat de hele gang van zaken omtrent uw 
voornemen om belasting te gaan heffen op reclame-uitingen in zeer korte tijd 
veel onrust en ongenoegen heeft veroorzaakt bij mij maar ook bij alle 
ondernemers die ik gesproken heb. 
Er is in beginsel de verwachting geschapen dat het om “vervuiling van reclame-
uitingen” zou gaan maar nu blijkt dat het om ALLE bestaande logo’s of uitingen 
gaat waaronder ook de bedrijfsnaam/logo en alles dient te worden teruggebracht 
naar 1m2! 
Buiten het feit dat deze uitingen ooit bij alle bouwaanvragen/bouwvergunning 
door de Gemeente zijn omschreven en goed bevonden is het dus onbegrijpelijk 
dat dit nu blijkbaar niet meer rechtsgeldig is. 
Mede omdat een logo of reclame uiting cruciaal is voor een deel van de omzet 
kan het onmogelijk worden verwijderd en zal dus met zeer grote weerstand 
moeten worden betaald. 
Betalen bij meer dan 1m2 is daarom gewoon een boete en heeft niets te maken 
met Belasting. 
Er is geen keuze! 
 
Persoonlijk heb ik op het Sontplein nog te maken gehad met de verplichting bij de 
verbouwing 3 jaar geleden om mijn logo veel groter te maken dan we hadden 
aangevraagd omdat ik anders geen (!) bouwvergunning zou krijgen. Dus ga ik 
betalen voor een verplichting die mij destijds al een enorm bedrag extra heeft 
gekost en is opgelegd door de Gemeente en mag er nu dus een boete over gaan 
betalen? Dit strook uiteraard niet met enig rechtvaardigheidsgevoel. 
Dit geld overigs trouwens voor alle ondernemingen op het Sontplein want dit is 
ook voor hun omschreven en een verplichting volgens het Masterplan! 
Indien u uw plannen gaat doorzetten zullen we gezamenlijk met alle ondernemers 
laten uitzoeken of en hoe we hier in verweer tegen kunnen komen en zullen 
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juridische bijstand vragen. 
 
Wat ons erg verontrust is dat hierdoor projecten die we gezamenlijk met de 
Gemeente met veel succes hebben opgestart onder druk komen te staan. 
 
Ik zal even een paar voorbeelden noemen: 
Het schoonmaken van het hele terrein op het Sontplein, waaronder de grote 
parkeerplaats die voor 2/3 van de Gemeente is zal worden gestopt. 
We zullen het geld wat we jaarlijks hiervoor bij elkaar leggen (ongeveer €36.000) 
eerst nodig hebben voor het betalen van de Reclame Belasting. 
Ook alle afvalbakken die wij geplaatst hebben op het gedeelte van de Gemeente 
zullen we hierdoor moeten verwijderen en de Gemeente zal zelf weer 
verantwoordelijk worden voor het schoonhouden van het terrein, 
Ook zullen we als ondernemers de Gemeente aanspreken op hun verplichtingen 
die in het Masterplan destijds zijn toegezegd en nooit zijn uitgevoerd. 
We hebben het over de inrichting van het parkeerterrein ivm hittebestrijding en 
vergroening. 
 
Ook op de Westerhaven hadden we een budget van €75.000 vanuit de 
Winkeliersvereniging als bijdragen in het prachtige plan die zou worden 
gerealiseerd om de veiligheid, leefbaarheid en vergroening mogelijk te maken. 
Ook hiervoor geld dat we dit nu moeten stop zetten omdat we niet weten wat we 
aan Reclame Belasting gaan betalen. 
Tevens zullen we dan de Gemeente aanspreken op de toezeggingen die 
recentelijk zijn gedaan om eindelijk een keer te gaan handhaven op de bizarre 
overlast van vrachtverkeer/fietsen en ontstaan van een zeer onveilige 
leefomgeving en de overlast van criminelen en junks! 
 
Ik wil ook een paar gevolgen benoemen waarvan ik mij afvraag of u enig idee 
heeft wat de (economische) nevenschade wordt als dit doorgaat. 
Uit ervaring weten we dat de gevolgen van deze maatregel een omzetdaling van 
tussen de 15-20% zijn met dus een enorme financiële schade en ernstige 
gevolgen voor de werkgelegenheid! 
Wat voor gevolgen heeft dit voor het toekomstig vestigingsklimaat van nieuwe 
bedrijven in onze prachtige Gemeente? 
En wat voor gevolgen heeft dit voor de verdere samenwerking en vertrouwen 
tussen Gemeente en ondernemers? 
Heeft u enig idee wat diverse ondernemers de afgelopen jaren al voor de kiezen 
hebben gehad en nog steeds? 
Wat kunnen we nog meer verwachten? Wie bedenkt er weer iets anders om de 
begroting te dichten over de rug van de ondernemers? 
 
Ik heb geen enkele ondernemen gesproken die iets begrijpt van uw plannen. 
U heeft tot nu toe geen ruimte gelaten voor het zoeken naar een oplossing of 
alternatief om gezamenlijk tot een oplossing te komen, ik ben overigens van 
mening dat dit minimaal behoort bij behoorlijk bestuur. 
Wij hebben als ondernemers altijd een belangrijke bijdrage geleverd aan onze 
prachtige stad en velen van ons doen dat met inzet en passie en altijd VRIJWILLIG 
maar dit is wel een enorme schop voor de schenen van elke ondernemer. 
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Als ondernemers en persoonlijk heb ik altijd geloofd in samenwerken om 
oplossing te vinden en daar horen af en toe ook minder leuke maatregelingen bij, 
maar hiermee slaat u de plank faliekant mis. 
Zeker zit er ook bij mij persoonlijk een stukje frustratie over de manier waarop er 
(helaas) met ons wordt omgegaan en ik hoop dat u inziet dat dit dus niet de juiste 
manier is. 
Ik persoonlijk blijf geloven en mij inzetten voor samenwerken en gezamenlijk naar 
oplossing zoeken maar als dit de manier is zet ik grote vraagtekens bij hoe lang ik 
nog gemotiveerd blijf. 
 
We hebben alle ondernemers op het Sontplein en Westerhaven gevraagd te 
reageren op uw voorgenomen plannen en zullen de uitkomsten meenemen in 
onze beslissing wat de vervolgstappen zullen zijn als dit doorgaat. 
Wij hopen echter dat het niet zover hoeft te komen omdat er alleen maar 
onnodige tijd en energie verloren gaat die we liever investeren in onze bedrijven, 
en dat juist graag in goede samenwerking met de Gemeente! 
 
Namens de ondernemers op het Sontplein en Westerhaven en op persoonlijke 
titel, 
Henk Sijtsma 

 


